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Update opvang vluchtelingen Oekraïne 
 

De oorlog in Oekraïne duurt voort. Er is voorlopig geen zicht op terugkeer van de ontheemden naar hun vaderland. 

In oktober is de Richtlijn Tijdelijke Bescherming (RTB) met een jaar verlengd tot 4 maart 2024. Deze richtlijn geeft 

vluchtelingen uit Oekraïne recht op opvang en medische zorg. Maar ook op onderwijs voor minderjarige kinderen 

en de mogelijkheid om te werken. Nu duidelijk is dat de oorlog langer voortduurt, kijkt de Rijksoverheid hoe de 

opvang duurzamer gemaakt kan worden zodat deze ook geschikt is om langer te verblijven. Tegelijkertijd betekent 

de voortdurende oorlog dat er nog steeds gestaag meer opvangplekken nodig zijn. Naar verwachting zijn er in 

Nederland op 1 juli 2023 90.000 gemeentelijke opvangplekken nodig. Veiligheidsregio´s en gemeenten zullen zich 

blijven inspannen om voldoende opvangplekken te realiseren voor deze groep.  

 

Wettelijk kader 

Op 1 april jl. heeft de regering de artikelen 2c en 4 van de Wet verplaatsing bevolking geactiveerd voor de opvang 

van ontheemden uit Oekraïne. Daardoor zijn gemeenten, meer specifiek de burgemeesters, belast met de opvang 

van ontheemden uit Oekraïne. Momenteel is de tijdelijke wet opvang Oekraïners in consultatie, waarin de taak van 

gemeenten voor de opvang van ontheemden uit Oekraïne voor langere termijn wordt vastgelegd. In deze tijdelijke 

wet wordt de financiering voor de gemeentelijke opvang wettelijk verankerd. Het uitgangspunt blijft dat gemeenten 

een reële compensatie ontvangen voor de kosten die worden gemaakt voor het realiseren van de gemeentelijke 

opvang. 

 

Stand van zaken gemeentelijke opvanglocaties 

In de gemeente Stichtse Vecht wonen per 20 december 291 Oekraïense ontheemden. Daarvan verblijven 205 

mensen in de gemeentelijke opvanglocaties. De gemeentelijke opvang in Stichtse Vecht is volledig benut. De 

termijn voor gebruik van de opvanglocaties is eindig. Deze lopen, met uitzondering van de woningen aan de 
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Binnenweg in Loenersloot, allemaal in de loop van het nieuwe jaar af. Bij de meeste locaties zijn er opties om te 

verlengen. De grootste opvanglocatie is Planetenbaan 16 in Maarssenbroek. Deze locatie staat op de nominatie 

om in de tweede helft van 2023 gesloopt te worden. Er wordt naarstig gezocht naar andere opvangmogelijkheden.    

 

Onderwijs en leerlingenvervoer 

In het lopende schooljaar zullen de Oekraïense kinderen nog naar een taalklas gaan. Daarna kunnen ze 

waarschijnlijk instromen in het reguliere onderwijs. De problemen met leerlingenvervoer raken ook deze groep. We 

onderzoeken in hoeverre we de speciale regeling die we nu toepassen, nog nodig is.   

 

Werk en inkomen 

Veel Oekraïners hebben al werk gevonden. Helaas is dat lang niet altijd werk dat aansluit bij hun opleiding en 

werkervaring. Voor Oekraïners die goed Engels en/of Nederlands spreken, is er een mogelijkheid om hulp te 

krijgen bij het vinden van een baan op hun eigen niveau. Daarover komt voorlichting met onder andere een 

‘werkevent’ voor wie langer in Nederland blijft. De gemeente voorziet in verdere begeleiding door een 

werkconsulent. Ook mogen Oekraïners vrijwilligerswerk verrichten. Een aantal van hen helpt bijvoorbeeld met 

werkzaamheden op de gemeentelijke opvang, zoals schoonmaak en andere klusjes en vertaalwerk. Daardoor kan 

op de opvanglocaties worden bespaard op de kosten.   

 

Spreekuren 

Welzijn Stichtse Vecht organiseert twee keer per week een spreekuur voor Oekraïense vluchtelingen uit de 

gemeente Stichtse Vecht. Zowel Oekraïense vluchtelingen als gastgezinnen kunnen terecht met vragen op het 

spreekuur. Sinds kort is er ook een spreekuur in de avond zodat ook mensen die werken de gelegenheid hebben 

om hun vragen te stellen. 

------------------- 

 

Nieuwe werkwijze vooroverlegplannen 
 

Begin vorig jaar stopte de gemeente met de behandeling van de zogenoemde vooroverlegplannen, waarbij 

inwoners en ontwikkelaars hun bouwplannen of gebruik van een gebouw of perceel informeel aan de gemeente 

konden voorleggen. Met een nieuwe, meer klantvriendelijke werkwijze pakt de gemeente nu de draad weer op. Het 

levert de aanvrager sneller en meer duidelijkheid op over de bouw- en gebruiksmogelijkheden. 

 

Wie bouwplannen heeft of het gebruik wil veranderen, kan bij de gemeente aankloppen met een bouwvraag of 

plan. Tot nu toe beoordeelde de gemeente de vraag of het mogelijk is het plan uit te voeren via een 

vooroverlegplan met een globale toetsing. Bij de daaropvolgende formele vergunningaanvraag volgde de volledige 

(juridische) toetsing. In de praktijk betekende dit dat de gemeente een aanvraag kon afkeuren, terwijl het 

vooroverlegplan positief was beoordeeld. Een dergelijke uitkomst was voor zowel aanvrager als gemeente 

frustrerend. 

 

De gemeente heeft nu een nieuwe werkwijze ontwikkeld, met verschillende voordelen ten opzichte van het oude 

vooroverlegplan. Voor inwoners die in en om het huis plannen hebben, verloopt het proces sneller, er is uiterlijk na 

12 weken duidelijkheid over het vooroverlegplan. Daarbij is een zo volledig mogelijke (juridische) toetsing 

uitgevoerd, zodat een vergunning na de officiële aanvraag snel verleend kan worden. 

 

Voor woningbouwprojecten verloopt de procedure als een soort tweetrapsraket. Na 12 weken is er duidelijkheid 

over de wenselijkheid van het project. Vervolgens krijgt de ontwikkelaar de mogelijkheid om het plan nader uit te 

werken. Deze uitwerking wordt daarna als een nieuw vooroverlegplan zo volledig mogelijk getoetst op 

haalbaarheid. Dit voorkomt dat een ontwikkelaar veel moeite steekt in het uitwerken van een voor de gemeente 

onwenselijk project. 
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Met deze nieuwe werkwijze voor vooroverlegplannen anticipeert de gemeente op de nieuwe Omgevingswet, 

waarin we te maken krijgen met kortere termijnen voor bouwaanvragen. Op deze manier is de gemeente hierop 

voorbereid. 

 

------------------- 

 

Onderzoek naar ondernemersfonds afronden 
 

Op 3 november 2020 stelde de raad de toekomstvisie bedrijventerreinen vast en het advies om een onderzoek te 

starten naar de mogelijkheden van een ondernemersfonds. Hiermee is in mei 2022 een start gemaakt, als gevolg 

van capaciteitsproblemen. Het onderzoek was gestart vanuit de gedachte dat de gemeente maar ook de 

ondernemers en vastgoedeigenaren gebaat zijn bij een zo goed mogelijk vestigingsklimaat met een hoge 

organisatiegraad. Een ondernemersfonds of soortgelijke regeling, zoals een BIZ, levert hier een bijdrage aan. Bij 

een ondernemersfonds betalen de eigenaren en gebruikers van alle niet-woningen in de hele gemeente een 

opslag op de onroerendzaakbelasting (ozb). De bestedingsdoeleinden zijn vrij en de gemeenteraad bepaalt of er 

voldoende draagvlak is. 

 

OVSV bood in 2020 aan om in samenwerking met de gemeente en ondernemers een inventarisatie uit te willen 

voeren naar de wenselijkheid van een ondernemersfonds. Echter in 2022 heeft zij na een eerste consultatie 

aangegeven dat binnen het bestuur zorgen bestaan over de financiële consequenties van een ondernemersfonds 

voor de ondernemers, zeker die met relatief veel onroerend goed in de buitengebieden. Het versnipperde karakter 

van de gemeente met haar diverse kernen helpt daar niet bij. Met deze opmerking werd het lastig om voldoende 

draagvlak aantoonbaar te maken. Het huidige economische gesternte heeft aangetoond, dat ondernemers op dit 

moment geen bijdrage kunnen en willen leveren aan een ondernemersfonds. Zo bleek het draagvlak voor een 

ondernemersbijeenkomst minimaal en ontvingen we signalen, dat ondernemers een ondernemersfonds 

onwenselijk vinden. Op dit moment hebben de hoge energieprijs en de inflatie hun voornaamste aandacht.  

 

Het voorstel is derhalve om het onderzoek naar een ondernemersfonds af te ronden en vast te stellen, dat er 

onvoldoende draagvlak voor is. Tegelijkertijd bieden we ondernemers de mogelijkheid om gebiedsgericht en op 

lokale schaal een BIZ op te laten richten, mits hiervoor voldoende draagvlak is. In Maarssen-dorp en ik Breukelen 

wordt van deze mogelijkheid gebruik gemaakt. 

 

------------------- 

 

Regenboogactieplan 2023-2024  
 

Sinds januari 2022 is de gemeente Stichtse Vecht een Regenbooggemeente. Dat betekent dat wij ons actief 

inzetten voor het thema LHBTIQ+, zodat iedereen zich welkom voelt en kan meedoen naar eigen wens en 

vermogen. Het Regenboogactieplan 2023-2024 geeft hier invulling aan in de komende twee jaar.  

 

In het actieplan zijn vier hoofdthema’s vastgelegd: Zichtbaarheid, Bewustwording, Veiligheid en Gemeentelijke 

Organisatie. Ook staan de doelen, activiteiten en ontwikkelpunten in het plan. 

 

Samen werken naar het actieplan 

Het Regenboogactieplan is opgesteld met de input van een aantal inwoners die persoonlijk betrokken zijn bij het 

onderwerp en hebben gereageerd op onze oproep om mee te denken. Ook zijn verschillende gemeentelijke 

afdelingen bij de planvorming betrokken. Verder is voor inspiratie gekeken naar andere gemeenten, politie, 

onderwijs en organisaties met expertise over het onderwerp, zoals Movisie.  

 

https://raadsinformatie.stichtsevecht.nl/Documenten/20230112-Regenboogactieplan-2023-2024.pdf
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Verdere concretisering en evaluatie 

Het actieplan kan worden gezien als een eerste opzet die we aanvullen en aanscherpen op basis van onze 

ervaringen in de komende twee jaar. Samen met de betrokken inwoners en onze partners concretiseren we het 

actieplan steeds verder. Juist die ontwikkeling met onze partners en de doelgroep is van belang bij dit onderwerp. 

Eind 2024 evalueren we de uitgevoerde activiteiten en behaalde resultaten in 2023-2024.  

 

Vervolg na 2024 

Onze inzet voor het thema LHBTIQ+ eindigt uiteraard niet na 2024. Het werken aan het thema LHBTIQ+ is 

tenslotte nooit ‘af’, net als het werken aan het bredere thema inclusie. 

 

------------------- 

 


